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Julgransförsäljningen startar 26 november i år! 

Som tidigare år sker försäljning vid ICA Grytan, 
Konsum och Orientalen. Vi räknar med samma 
efterfrågan på granar i år som de senaste åren. Så vi 
beställer så att det skall räcka.

Fördelningen av försäljningspassen följer också 
samma rutiner som vanligt. Och som tidigare år läggs 
försäljarnas kallelser i Orientaten f.o.m. nu till lö 
12/11 för avhämtning. Detta för att så många som 
möjligt ska ha möjlighet att hämta sin egen och gärna 
grannens/kompisens kallelse. Allt för att klubben ska 
slippa betala dyrt porto.

Väss yxan och se över termosen för nu drar det 
snart igång!

Lycka till!

Grankommittén

Dags för 
Julgranar



Man har återupptagit den 
legendariska tvådagarstäv-
lingen Älgdrevet i Fredriks-
berg. Senast man kunde ha 
säsongsavslutning i Dalarna 
var -92. Nu var det HJS-
Vansbro OK i samarbete 
med Säfsen Resort som ar-
rangerade i den urgamla 
bruksorten Lindesnäs. TC 
var på campingen intill 
Lindesnäs loge, som är en 
välkänd dansplats sommar-
tid. Många kunde bo i hus-
vagn vid tävlingen eller i 
stugor uppe i Säfsen. Under 
lördagen då Ultralång SM 
gick var vädret högsommar-
vackert med över tjugo 
grader i solen. Det klassis-
ka Älgdrevet hade oftast 
uruselt väder med snö och 
kyla, så många nostalgiker 
tycke att det var ”för fint”. 
Detta gällde även tävlings-
terrängen. 

H21-herrarnas bana var 
på enorma 23,8 km, med 
segraren Mats Troeng med 
tiden 131.19, hade bara 17 
sekunder till godo på andre 
man.  Ander Österlund kom 
in på en väldigt bra åtton-
de plats på 133.31. I klas-
sen H18 gjorde Kasper 
Westman ett bra lopp med 
tiden 97.42. Att det verkli-
gen var älgdrev märktes 
genom att den stora upp-
stoppade älgen Filurius gick 
runt på TC och delade ut 
små mjukisälgar till barnen, 
samt att dam- och herr-
segrarna fick dela på en 
(styckad?) älg. De skulle 
även få vara med på älg-
jakt om de ville. 

Under söndagen var det 
medeldistans och vädret 
något mer höstlikt, dvs. 
blåsigt och lite kallare. Man 
tävlade på en helt nyritad 

Nya Älgdrevet med Ultralång-SM
karta som publicerades så 
sent som den 5/9 -11. För 
tävlingarna hade arrangö-
rerna byggt sju träbroar 
över vattendragen i områ-
det. Det var vattenkraften 
som gjorde att Lindesnäs 
bruk uppstod. Hade det in-
te legat så långt bort med 
dåliga vägar, hade orten 
kunnat bli lika stor som 
Borlänge. 

         / Christina

Det var i skogarna syd-
väst om Södertälje som 
höstens stora orienterings-
fest avgjordes i år. Med ca 
10 000 orienterare som 
trängdes i både skogen och 
TC och på den relativt kor-
ta tävlingstiden blir den en 
ordentligt stor samling 
orienterare. Skogslöpare 
från hela landet som rundar 
av säsongen 2011 på bästa 
sätt. Visst det finns tävlingar 
efter denna drabbning, men 
25-manna brukar bli lite av 
en grande finale värd nam-
net.

VSOK lyckades inte rik-

tigt skrapa fram deltagare i 
4 st lag som har varit regel 
de senaste åren, men tre lag 
och 75 personer gör ändå 
så att de rödgula färgerna 
skiner en 25-mannalördag.

De stabila insatserna för 
de tre lagen avslöjar att 
ingen av Västeråsarna föll 
igenom orienteringsmäs-
sigt. Det brukar ju kunna 
bli lite tungt för den som 
drabbas, men alltså alla 75 
löpare höll ihop det på ett 
bra sätt. 

1:a laget tog sig in på en 
58e plats. Kanske inte en 
riktig topplacering som när 

VSOK för några år sen 
lyckades knipa en 12e pla-
cering, men gott nog.

Det är väl bara att satsa 
vidare för att ta en bättre 
skalp i framtiden.

För framtiden ser ljus ut 
för det var återigen ungdo-
marna som stod för ordent-
ligt bra insatser. Calle Bo-
man dundrade fram på an-
dra sträcken i första laget 
med en väldig fart. Han var 
bara några minuter efter 
Sverige-eliten. Liknande 
insatser gjorde alla VSOKs 
andra duktiga ungdomar, 
ingen nämnd ingen glömd. 

Om några år kommer 
troligtvis just ungdomarna 
förgylla Västerås SOK 
återigen med en framskju-
ten placering på 25-manna. 
 
 Terje L

manna

Stabilt 
25-manna

Traditionsenligt var av-
slutningen av tävlingssä-
songen för ungdomarna 
deltagande i Daladubbeln i 
Falun. I år gick tävlingen i 
Karlsbyheden. Tävlingen 
är ett tvådagars arrange-
mang där första dagen är en 
tvåmannabudkavle och an-
dra dagen är en patrulltäv-
ling över ultralång distans. 
Resultatet räknas ihop för 
de bägge dagarna. Lagen 
kan vara mixade med del-
tagare från olika klubbar, 
de flesta i VSOK valde att 
springa med en klubbkom-
pis, men ett tiotal sprang 
med någon kompis utifrån. 
Totalt lockade tävlingen 
nästan 1000 tvåmannalag.

I år var vi 67 personer 
som åkte buss från Väster-
ås, av dessa var ungefär 35 
st. ungdomar som tävlade, 
dessutom åkte föräldrar, 
syskon och andra suppor-
ters med. Vi bodde som van-
ligt på hotell mitt i Falun.

Stafetten avgjordes på 
lördagen i strålande höst-
väder. Det är ganska korta 
sträckor så det är full fart i 
målfållan. För vår del 
lyckades Carl Boman till-
sammans med sin kompis 
bäst med en tredje plats i 
H16, August Mikaelsson 
och Carl Näslund slutade 
åtta. Andreas Näslund och 
Markus Österlund slutade 
tolva i H10 där Emil Ahl-
ström också slutade 16:e.

Efter tävlingen åkte alla 
iväg till hotellet för inkvar-
tering. H14 killarna intog 
snabbt hotellets enda dator 
och kunde inte skiljas från 

den på hela kvällen. An-
tagligen har de aldrig sett 
en dator förut. GVG gäng-
et gav sig iväg till en park 
och körde diverse lekar 
och stafetter. På hotellet 
fanns också en bubbelpool 
som utnyttjades flitigt.

På kvällen var det ge-
mensam middag med pas-
tabuffe och paj till efter-
rätt. Ett gäng gav sig iväg 
till Daladubbelns disco, 
medan resten blev kvar på 
hotellet och laddade för 
patrulltävlingen.

Patrulltävlingen på sön-



Veteranernas torsdags-
orienteringar i Västman-
land och Södermanland,
Veterantouren, håller på 
ända in i december. Tors-
dagen 20 oktober kom 142 
deltagare till Västerås när 
VSOK:s veteraner hade 
hand om arrangemanget.

Tävlingarena var Eriks-
borg vid gamla Västra 
sjukhuset. Start redan från 
kl.9 och de första löparna 
anlände strax efter kl.8 

(veteraner är morgonpig-
ga). Lite kyligt då, men 
snart tittade solen fram och 
det blev ett utmärkt orien-
teringsväder. Åke Mjöberg 
hade strängat banorna i de 
två skogspartierna norrut. 
Fyra banor från 4,4 km till 
2,0 km. Eftersom området 
inte är så stort hade långa 
banan två slingor att av-
verka.

Efter att löparna löpt 
klart i skogen fick de åka 

Veterantouren

BASAR Söndag 4 
December 

Eskilstunaklubbarnas 
natt-orienteringsserie har 
redan dragit igång. Varje 
tisdagskväll finns det möj-
lighet att testa lampan och 
ge sig ut på en bana med 
gemensam start. Efteråt 
bjuds det sedvanligt på fi-
ka i den arrangerande 
klubbens stuga. Eftersom 
vi har varit flitiga tidigare 
år brukar vi alltid numera 
bjuda tillbaka med ett eget 
arrangemang. Så också i 
år. Ben Strengell har till-
sammans med Toivo Hoff-
rén reviderat ”Turbo-kar-

tan”, och på denna arrang-
eras VSOKs deltävling 
den 1:a november. Ben be-
rättar att TC för kvällen 
blir på den nya IKEA-par-
keringen, så med andra 
ord, borde det inte bli nå-
gon trängsel även om del-
tagarantalet blir stort. Gå 
gärna in och anmäl dig till 
arrangemanget på VSOKs 
hemsida. Kan du inte vara 
med denna gång, prova en 
annan tisdag, på andra si-
dan Mälaren.

 Magnus Öhling

Nattserien igång! 

vidare till Orientalen där 
utstämpling och dusch var 
förlagd. Efter duschning 
och att ha kollat sin place-
ring på resultattavlan blev 
det eftersnack och fika som 
ingår i startavgiften. Fem 
VSOK-damer såg till att 
det fanns tillräckligt med 
kaffe och smörgåsar. Det 
ingår två smörgåsar och en 
liten kaka till kaffet. Dom 
hade brett 340 smörgåsar 
med ost eller skinka och 

som tillbehör fanns paprika 
och gurka. Det smakar jät-
tegott för löparna och oss 
funktionärer.

Tävlingsledare Gunnar 
Ivansson var mycket nöjd 
med dagen. Gunnar och ett 
30-tal olika funktionärer 
hade sett till att deltagarna 
kunde åka hem efter en bra 
och lyckad dag. Ja, utom 
de sju som stämplade fel, 
men de hade i alla fall nju-
tit av den fina skogen och 

av fikat!
Västmanlands Veteran-

orienterare uppvaktade 
Stig Gurås med en blom-
ma eftersom han fyllt 80 
år. Benkt Larsson från 
Himmeta läste en egen-
skriven fyndig och rolig 
vers på rim om Stig och 
avslutade med ett fyrfal-
digt leve.

 Per Haeppling

Söndagen 4 december är det dags för 
VSOK:s sedvanliga Basar i samband 

med Skinkloppet. Vi är tacksamma för alla bidrag till lotteri-
priser och till försäljning och hoppas att alla händiga oriente-
rare sätter igång och snickrar, syr och bakar eller vad ni är bra 
på.

Vi träffas 1 december kl 18.00 i Orientalen för att pyssla 
och förbereda inför Basaren. Då går det också bra att lämna 
det ni tillverkat.
    Basarkommittén/ Inger E

dagen är lite speciell efter-
som det ingår en utkläd-
ningstävling som många 
satsar hårt på. Det kommer 
folk med många intressan-
ta kreationer, en del är dock 
inte så praktiska att bedriva 
orientering i. Man utser 
också en vinnare i utkläd-
ningstävlingen, men tyvärr 
lyckades ingen av våra få 
något pris i år. Det är väl-
digt tuff konkurrens i den 
tävlingen.

Rent orienteringsmässigt 
höll Calle och August i 
väldigt bra och slutade 8:a 
i den tuffa H16 klassen, 
Markus och Andreas sluta-

de 23:a i H10. Men också 
många andra av våra löpa-
re gjorde bra prestationer 
på de ultralånga banorna i 
dalaterräng.

Slutligen måste vi bara 
visa vad som sannolikt är 
det mest ojämna loppet nå-
gonsin som en VSOK:are 
presterade. Nedan är 
sträcktiderna för en av vå-
ra duktigaste löpare på pa-
trulltävlingen. 

Uppenbarligen har takti-
ken varit att vinna varan-
nan sträcka, något man 
nästan lyckades med.  
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Affärs-
Tryckeriet

Som alla säkert har sett så 
finns det numera en särskilt 
intressant del i Eventor näm-
ligen: MTB-O

Eller kanske inte? 
Mountinbikeorientering 

har fört en ganska undan-
skymt tillvaro i Sverige trots 
att det körs flitigt på flera 
håll i övriga Europa. Oftast 
har orienteringsklubbar ar-
rangerat tävlingar mest som 
en kul grej.

Västerås var lite på gång 
ett tag då flera aktiva VSOK 
are var intresserade i början 
av 2000-talet, kartor ritades 
och tävlingar arrangerades 
men av någon anledning så 
dog intresset ut efter VM-
2004 (var det för att Stoch-
mayer flyttade hem till Öst-
errike?!)

Men nu är det lite på gång 
igen och i år har det arrang-
erats ett 20-tal tävlingar i 
Sverige däribland veteran-
VM, världscup tävlingar i 
Rättvik och ett event under 
O-ringen som drog ca 250 
deltagare.

MTB-O är i grunden väl-
digt likt skidorientering. 
Kartan är anpassad mot en 
särskild norm. Där visas hur 
cyklingsbar en stig är istäl-
let för hur stor och andra 
vanliga karttecken som ste-
nar och stup exempelvis tas 
bort eftersom de inte tillför 
särskilt mycket. Då kan man 
ju fråga sig: Hur svårt kan 
det vara att bara behöva hål-
la koll på stigar?!

Dels krävs det ett lite an-
nat tänk vid bedömningen av 
vägval. Ofta kan man tjäna 
på enkla vägval som är lite 
längre. Det som är knepigt 
är farten, det går så väldigt 
mycket fortare på cykel så 
att ha god framförhållning 
är en av de viktigaste egen-
skaperna. Att hinna planera 
framåt och få till bra vägval 
är nyckeln. Så en god orien-
terare slår oftast en bra cy-
klist. 

Har jag sagt att det är väl-
digt kul ännu  

Ok, det var lite bakgrund 
om MTBO. Hur hamnade 
jag då i Ryssland? Jo MT-

BO ingår som en del i mul-
tisport som jag utövat flitigt 
de senaste åren och det har 
alltid vart lite av en favorit-
gren. Mycket fart och snabba 
beslut, så i år så har jag kört 
några tävlingar och fick då 
höra att det skulle gå ett EM 
i Ryssland. Det lät väldigt 
spännande och jag fick en 
förfrågan så i september tog 
jag färjan mot Helsingfors 
för att hoppa på en minibuss 
mot Roshchino ca 4 mil NV 
om St.Petersburg där event-
center för tävlingarna låg.

Vi var 6 juniorer och 4 se-
niorer i gänget och på väg 
mot gränsen skojades det 
friskt om hur svårt det skulle 
vara att få komma in i Ryss-
land efter månader med be-
handling av visum. 

Nu visade det sig också 
vara välbefogat då ett av for-
donen endast hade en kopia 
av registeringsbeviset på bi-
len med. Så det blev nobben. 
Vi fick göra en imponerande 

packning av minibussen in-
för tulltjänstemännen med 
10pers + packning och just 
det 10 cyklar. Bilen med fö-
rare fick snällt återvända till 
Finland (han lyckades med 
hjälp av konsulatet få nytt 
visum och kunde ansluta två 
dagar senare, missade första 
tävlingsdagen).

Vi som nu slank in hade 
ett par dagar att finna oss till-
rätta, det arrangerades ett 
par model events (test täv-
lingar) för att vi skulle få 
känna på karta och terräng. 

Området var väldigt likt ter-
rängen kring Hemus vid Mo-
ra. Öppen tallskog, stigrikt 
med sandiga stigar som pas-
sade utmärkt för MTB och 
en ganska lätt kupering. 

Programmet för veckan 
var sedan späckat:

Må: Kort distans
Ti: Medeldistans
On: Stafett
To: Sprintstafett mixed
Fre: Långdistans
Första tävlingen gick som 

en stadssprint i Vyborg vil-
ket på förhand inte riktigt 
kändes som min grej så själv-
klart var det ju det som gick 
bäst. Men först så var det 
cykelparad under fanor ge-
nom Vyborg och sedan en 
pampig invigning där dom 
plockade fram trummande 
akrobatflickor och män med 
medaljer, som höll tal. Rys-
sarna kan det där med invig-
ning….

Tävlingen gick med inter-
vallstart och det var kluriga 

kontroller i gränder och på 
bakgårdar. Lyckligtvis var 
det bra väder den här dagen 
annars hade det nog vart lite 
problem men halka. Nu var 
det bara att stå på. Hittade 
ett riktigt bra flyt och jag 
lyckades bli bästa svensk i 
premiären ca 3:40 efter täten.

Efter ett bra första race 
växte nu tuppkammen lite 
till medeldistansen. Nu var 
det riktigt Ryssväder blött o 
lerigt. Inledde optimistiskt 
men efter en miss så blev det 
lite stressat och ytterligare 

MTB-O i Ryssland
ett par missar. Blev nog lite 
övermodig där. 

Sedan följde stafetten 
som gick i samma område o 
väder som dagen innan. 
Här var vi på väg att göra en 
med svenska ögon, bra 
stafett. Efter en fin 
startsträcka och stabil 
andra sträcka körde 
jag sista. Gick tyvärr 
ut lite isolerad men 
lyckades efter ett tag 
jobba ikapp ett par lag 
mest på bra cykling. 
Tryckte sedan på efter 
varvningen och lycka-
des få en bra lucka men 
i ivern missade jag att 
kolla en kodsiffra och 
gjorde en pinsam fel-
stämpling som sved 
rejält. Skulle ha åkt 
20m till. Tråkigt på ett 
annars godkänt lopp.

Sprintstafetten var 
ingen officiell tävling 
men väldigt kul inne 
på området där vi bodde. 
Det var Le Mans start som 
gällde och orientering på en 
löjligt liten skala. Tätt och 
väldigt rafflande race. Defi-
nitivt något vi borde kunna 
arrangera här hemma.

Sista tävlingsdagen var det 
långdistans i ett kallt ösregn. 
Nu var det gemensam start 
och kartbyte efter varvning-
en. Fick en fin inledning och 
låg bra med efter ett varv men 
kunde inte hålla ihop det den 
här gången heller. Men det 
var otroligt lärorikt! Nu fick 
jag verkligen känna på hur 
fort det går när jag var med 
i draget på första halvan. 
Orkade då hålla koll och gå 
rätt i mina gafflingar men 
tyvärr när tempot vart högt 
länge kom också lite missar.

Intrycken av Ryssland i 
övrigt var kanske mest hur 
mycket byråkrati det är. 
Gränsvakter, militärer och 
polis fanns ständigt närva-
rande (mycket stämplar 
blev det). Hur slitet allt var 
med mest gamla byggnader, 

det kändes fattigare än jag 
trodde. Område som vi bod-
de på var dock nybyggt så 
där var det toppen. Matstan-
darden var också helt ok, 
vågade till och med dricka 
vattnet efter ett par dagar. 
Något som många nojjade 
över till en början.

Såg också alltid mycket 
folk ute i skogen plockandes 

bär och svamp som sedan 
såldes vid vägarna. 

Totalt sett är jag nöjd då 
jag hade som mål att komma 
på övre halvan och vara 
bäste svensk på någon täv-
ling men det finns mycket 
att bättra på.

Om man ser på lite andra 
nationer så har Tjeckien ett 
starkt gäng med många duk-
tiga åkare men även Danmark, 
Finland, Estland, Ryssland, 
Österrike och Frankrike lig-
ger långt framme. Vinnarna 
av världscupen 2011 är Dansk 
på herrsidan och Finsk på 
damsidan. Lite tråkigt att vi 
i Sverige inte hänger med 
riktigt. Men för att vi ska 
hänga med bättre så behö-
ver vi få till mer tävlingar 
på hemmaplan och då möj-
lighet att träna. Nu blir det 
MTBO även nästa år på O-
ringen så kanske är det på 
gång. Vill rekommendera 
den som vill prova på när 
det finns läge, för det är ut-
manade och riktigt kul!

 Andreas Mathisen


